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Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji Zdrowia (nr 144)
31 stycznia 2022 r.
Komisja Zdrowia, obradująca pod przewodnictwem posła Tomasza Latosa (PiS), 
przewodniczącego Komisji, zrealizowała następujący porządek dzienny:

– pierwsze czytanie poselskiego projektu ustawy o szczególnych rozwią-
zaniach dotyczących ochrony życia i zdrowia obywateli w okresie epidemii 
COVID-19 (druk nr 1981);
– sprawy organizacyjne.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Małgorzata Siedlecka-Nowak, Jakub 
Stefański oraz Monika Żołnierowicz-Kasprzyk – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmo-
wych; Urszula Sęk oraz Aleksandra Wolna-Bek – legislatorzy z Biura Legislacyjnego. 
Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 

Dzień dobry. Witam państwa bardzo serdecznie na posiedzeniu Komisji Zdrowia. Zanim 
przejdziemy do procedowania witam oczywiście bardzo serdecznie panie i panów posłów. 
Nie wiem, gdzie jest pan minister, czy jest z nami zdalnie, na łączach...
Przepraszam bardzo. Zanim sprawdzimy kworum wyjaśnię kwestię obecności przed-

stawiciela resortu na posiedzeniu Komisji. Tak więc  jeszcze chwileczkę, kilka minut 
przerwy. 

[Po przerwie]

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dzień dobry. Raz jeszcze witam panie i panów posłów. Witam także zaproszonych gości. 
Witam przedstawicieli mediów, którzy, jak widzę, bardzo licznie przybyli na dzisiejsze 
posiedzenie Komisji. 
Szanowni państwo, rozpoczniemy od sprawdzenia kworum, tak więc bardzo proszę 

o uruchomienie procedury. Proszę wcisnąć dowolny przycisk. Proszę o podanie wyni-
ków, chciałbym sprawdzić, czy mamy kworum. Na tę chwilę w posiedzeniu bierze udział  
33 posłów, czyli mamy kworum. 
Szanowni państwo, porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje pierwsze czytanie 

poselskiego projektu ustawy o szczególnych rozwiązaniach dotyczących ochrony życia 
i zdrowia  obywateli w okresie  epidemii COVID-19  (druk nr  1981). Uzasadnia  poseł 
Paweł Rychlik. 
Czy są uwagi do proponowanego porządku dziennego? Widzę, że są uwagi. Pan poseł 

Szopiński, proszę uprzejmie. 

Poseł Jan Szopiński (Lewica): 
Panie przewodniczący, w związku z zaprezentowanym przez pana porządkiem, który 
obejmuje procedowanie od godziny 17.00 w dniu dzisiejszym, wnoszę o przełożenie tych 
obrad do dnia jutrzejszego do godziny 10.00 i wyjaśnienie przez pana przewodniczącego 
następującej kwestii. Otóż, w minioną sobotę na bydgoskim rynku odbyła się manife-
stacja, której uczestnicy nawoływali do tego, aby  tych posłów, którzy będą głosować 
za ustawą przedstawioną przez państwa, czyli przez PiS, cytuję: „zabić”, aby tworzyć 
listę posłów, którzy będą głosować za tą ustawą. Nie chcę przytaczać haniebnych słów, 
które padały na tym zgromadzeniu, bo one były haniebne i skandaliczne.
To zgromadzenie obserwowała policja i niczego nie zrobiła wobec tych, którzy na byd-

goskim  Starym  Rynku  w odniesieniu  do tych  posłów,  którzy  dzisiaj  będą  głosować 
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za tą ustawą, krzyczeli: „śmierć, śmierć, śmierć!!!”. W związku z tym wnoszę, aby pan 
przewodniczący przełożył te obrady na godzinę 10.00 i poinformował parlamentarzy-
stów, czy my możemy w sposób nieskrępowany dyskutować nad tą ustawą i czy policja 
w tej sprawie haniebnej, bydgoskiej, rozpoczęła jakieś procedowanie. Czy rzeczywiście 
ci, którzy tam mówili, protestowali i wrzeszczeli o tworzeniu list posłów, których trzeba 
zabić, są zgoła pełni rozumu, czy też nie są pełni rozumu. O to po prostu pana przewod-
niczącego proszę. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. Panie pośle... Tak, ja widzę państwa zgłoszenia. Tych zgłoszeń w spra-
wach formalnych jest więcej, tylko, szanowni państwo, pewne rzeczy uporządkujmy. 
Jeżeli chodzi o to – pani poseł, widzę te zgłoszenia państwa – po pierwsze, co pan 

powiedział, to oczywiście z tego, co słyszałem, co do mnie dotarło, ta sprawa była nawet 
w nieco szerszym kontekście przekazywana. Dotyczyła nie tylko tej ustawy, ale także 
pewnych poglądów na temat tego, co się dzieje, tego, co ma związek z epidemią. Czyli 
problem jest szerszy niż tylko ta ustawa.
Druga sprawa, panie pośle. Ja myślę, że ostatnią rzeczą, którą powinniśmy robić, 

to reklamować tego typu absolutnie haniebne, niedopuszczalne postawy, zachowania 
i sposób manifestowania swoich poglądów. Tu się z panem w 100 procentach się zgodzę.
Przy okazji, panie pośle Braun, proszę o wyłączenie mikrofonu. Udzielę panu głosu. 

I proszę o założenie maseczki. Widzę zgłoszenia wszystkich państwa. 
Tak więc, szanowni państwo, nie wchodząc w argumenty, mamy pewien katalog wnio-

sków formalnych. Rozumiem, że pan poseł składa wniosek o odroczenie posiedzenia 
do dnia jutrzejszego. Dziękuję bardzo. 
Czy są kolejne wnioski? Widzę, że są. Pani poseł Lubnauer, proszę bardzo. 

Poseł Katarzyna Lubnauer (KO): 
Oprócz  faktu,  że mamy wniosek o odrzucenie  tej ustawy w pierwszym czytaniu,  ale 
to wtedy, kiedy przejdziemy do procedowania ustawy, to ja chciałabym zapytać, czy będą 
przedstawiciele ministerstwa?
Dla mnie jest dość oczywiste, że nie ma sensu procedowanie tej ustawy dzisiaj, jeżeli 

nie będzie przedstawicieli ministra, dlatego że jeżeliby te rozwiązania weszły w życie, 
a mam nadzieję, że tak się nie stanie, to ktoś musi to zrealizować. Jeżeli mówimy o tym, 
że trzeba dziennie robić około 2 mln testów – bo to oznacza ta ustawa, gdybyśmy chcieli, 
żeby wszyscy pracujący Polacy testowali się raz w tygodniu – to w takim razie trzeba 
zorganizować taką liczbę „wymazowni”, punktów testujących, żeby to było realne.
W tej  chwili mamy sytuację  taką,  że jeżeli ktoś  z Polaków chce  się przetestować, 

bardzo często musi pokonać wiele kilometrów, zanim znajdzie punkt, w którym może 
to zrobić. Oczywiście wiemy,  że apteki  nie  testują. Tylko  około  100  aptek na ponad  
13 tys. placówek zdecydowało się włączyć w tego typu program. W związku z tym bez 
ministra, bez odpowiedzi, czy realizowanie tego programu w ogóle jest możliwe, te dzi-
siejsze obrady nie mają sensu. Sama ustawa też nie ma sensu i należałoby ją odrzucić 
w pierwszym czytaniu, ale jeżeli w ogóle mamy na jej temat rozmawiać, to proponuję, 
żebyśmy przerwali posiedzenie do momentu, w którym minister się pojawi.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dobrze. Szanowni państwo, w takim razie został złożony wniosek formalny, teraz powtó-
rzony przez panią poseł, o odroczenie posiedzenia do dnia jutrzejszego. Pan poseł dopre-
cyzował – do godziny 10. 00. Rozumiem, że jest to kwestia dość elastyczna, ale wniosek 
formalny został sformułowany. W takim razie ja ten wniosek poddam pod głosowanie...

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Ale nie może pan poddać pod głosowanie, bo my wcześniej zgłosiliśmy się do zabrania 
głosu.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Ale będą kolejne wnioski formalne.
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Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Nie, panie przewodniczący.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Nie, nie, nie.

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Wszystkie osoby, panie przewodniczący... Dlaczego pan mi wyłączył głos? 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Pani poseł, nie może być tak,  jak jest na sali plenarnej. Jeśli  jest wniosek o przerwę, 
to nie ma 20 wniosków o przerwę, tylko jest jeden, pierwszy wniosek o przerwę, i ten 
wniosek poddaję pod głosowanie. Gdy będą inne wnioski, to wtedy będziemy głosować 
nad innymi wnioskami. Na razie wniosek o przerwę został złożony przez dwoje posłów 
– pani poseł Lubnauer powiedziała w podobnym duchu. W takim razie ja ten wniosek 
poddaję pod głosowanie...
Poddaję pod głosowanie wniosek o przerwę. Kto jest za zarządzeniem przerwy w obra-

dach Komisji do dnia jutrzejszego, do godziny 10.00? Tak został ten wniosek sformuło-
wany. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Proszę o podanie wyników. 
Głosowało 39 posłów. Za było 19, przeciw – 20, nikt się nie wstrzymał. Wniosek nie 

przeszedł.
Czy są inne wnioski formalne niż odroczenie posiedzenia? Pani poseł Lubnauer już 

zabierała głos. W kolejności, jaką mam na kartce, pan poseł Miller. Bardzo proszę. 

Poseł Rajmund Miller (KO): 
Szanowni państwo...

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Proszę powiedzieć, jak po kolei jesteśmy...

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Pani poseł,  to pani koleżanka z klubu  i moja  szanowna koleżanka z prezydium dała 
mi listę. Uzgodnijcie między sobą, kto jest w jakiej kolejności. Pani jest dalej, pani poseł. 
Pan przewodniczący Miller, proszę bardzo.

Poseł Rajmund Miller (KO): 
Szanowni państwo, składam wniosek o zamknięcie dzisiejszego posiedzenia i odłożenie 
posiedzenia Komisji do jutra, do godziny 15.00.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Głosujemy w takim razie. Przechodzimy do głosowania. 
Kto jest za przyjęciem tego wniosku pana posła Millera? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Proszę o podanie wyników. 
Głosowało 39 posłów. Za było 20, przeciw – 19, nikt się nie wstrzymał. Zamykam 

posiedzenie Komisji. 


